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Coachen,
met trage
Dragen
BEZIELING Loopbaanvragen ziln
ook levensvragen, zegt coach
Lieke van Stekelenburg. Bij haar
aan tafel kan een gesprek over het werk
zomaar uitmonden in een soort biecht.
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Lieke van Stekelenburg: 'lk zie de mens als een mysterie, waar je nooit helemaal de vinger achter kunt krijgen.' FoTo KoEN \

interview Stevo Akkerman

ieke van Stekelenburg
werkte al een tijd als

loopbaanadviseur, toen
ze tot de conclusie
kwam dat de wagen
van haar cliënten veel
verder reikten dan hun
werk. Blijkbaar con-
f¡onteert ons professi-
onele bestaan ons met

de dilemma's van het bestaan zelf. Dat
was voôr haar reden om er een studie
theologie bij te doen - om van daaruit
de bezieling van mensen ter sprake te '

kunnenbrengen als ze bij haar komen
voorbegeleiding. "]e kunt een mens
niet beperken tot zijn baan, je moet
daar de andere levensgebiedenbij be-
trekken en dan gaat het uiteindelijk om
zingeving." Maar'ze ziet ook dat coa-

ching -'echt e e*boomingbusinesl - dte
dimensie dreigt te negeren en dan al-
Ieen wordt ingezet om mensen in een
mal te gieten. "Het gevaar is dan dat
juist de belangrijkste vragenbuiten het
werkworden gehouden."

Ik kan me ooor stellen dnt w nkgev ns
iløt allemnal oeel te vaag oínilcn. E.oez.o

leuanstragen? Als iennn¡t Wblcnett
hefi met zijn werk, ilan ís døt een
kw e stíe o an tímc -mønagement of
tekort schìctcnile comp aentie s.

"Dat is een heel instrumentele manier
van denken, diè past in een cultuur van
rekenschap vragen in plaats van verant-
woordelijkheid geven. Veel mensen ko-
men daardoor knel te zitten. En dat
heeft te maken met levenswagen, want
die gaan over de idealen die mensen
willen nastreven, overwaar ze gelukkig

van worden, hoe ze het leven willen in-
richten, soms na ingrijpende gebeurte-
nissen, hoe ze eengoede ouderkunnen
zijn, ook als ze meer dan fulltime moe-
ten werken. Als je die wagen buiten
beschouwing laat, beperk je de kans
op succesvolle coaching, daar kwam ik
eigenlijk vanzelf achter, en vervolgens
heb ik dat willen verdiepen."

cø ¡tßf ,ìrnûr bespreken bíi ile psgcho-
loog of pstor, nillen beilríioen zeggen'
ilít hc fi níet s mct uerk te mßken
"Dat zou een misvatting zijn. Je kunt
het professionele functioneren van
mensen niet loskoppelenvanwie ze

zijn. Bovendien: als je doorstoot naar de

essentiële wagen, verloopt een coach-
ingstraject vaak veel sneller. Ik ben
soms in drie, vier sessies al klaar. Daarin
bespreek ik ook de belemmeringen,
blokkades, trauma's en'angsten - de

doos tissues staat klaar - maar ik zet
dan toch altijd de stap naar: wat ga ie nu
doen, waar wil je naar toe? Niet alles
hoeft eerst helemaal uit en te na behan-
deld te zijn. Als er sprake is van patholo-
gie, borderline ofiets dergelijks, moet
je mensen naar een theraPeut sûilen,
maar voor geestelijk gezonde cliënten
geldt dat niet, die kun je prirna als coach
begeleiden. Ook gezonde mensen zien
soms niet meer hoe het verder moet,
dat is heel normaal. Waaromben ik niet
meer gelukkigin mijnwerk, waarom
loopt mijn huwelijkvast, welke kant
moet ik op?"

u wenilde zìch tot ¡lß theologie ombeter
be slagen ten íj s te komen. frad het ook

filo sofu kunnan zíjn, of psg chologíez

"Nee, daarvoor zijn dat toch te veel
mentale wetenschâPpen, terwijl de

theologie reikt naar het geheim. Dat is
ook hoe ik de mens zie: als een mYste-
rie, waar je nooit helemaal de vinger
achter kunt krijgen. De theologie biedt
bovendien ruimte om metrituelen,
symbolen en verhalen te werken, wat
meer recht doet aan wie mensen zijn.
Voor mijzelfgeldt dat ikmij altijd ge-

dragen heb gevoeld, onderdeel van een
groter geheel, en dat beschouw ik als
qenwonder - ook dat bracht me bij de

theologie. Veel mensen vragen me of ik
gelovig ben, maar ik kan je vertellen dat
je door theologie eerder van je geloof
afualt dan dat je ertoe wordt bekeerd.
Toch is het voor mij een heel rijke
discipline, met religieuze, filosofische,
culturele en psychologische diepte."

Maør u brengt Goil niæ ín bii het
coaehen?
"Nee. Ik breng wel spiritualiteit in,

'Ik zalniet met
bijbeltsksten
aankomen,
møØr Lùat ik
welkøn doen,

is cliënten
bijzichzelf
het goddelijke
Øanløtenraken'

hoe vervuild datbegrip ook is. Ik zie het
als datgene waarmee je je verbindt, als

geestdriftdie je ambities bepaalt, je dro-
men, je richting. Daar vraag ik altijd
naar, juist in onze geseculariseerde sa-

menleving. Ik zal niet met bijbeltek-
sten aankomen, maarwat ikwelkan
doen, is cliënten bij zichzelf het godde-
lijke aan laten raken."

watß¡tatdun?
"Dat je mee kunt gaan in gebieden waar
mensen nogwoordeloos zijn. Laten
zien dat mensen verschillende dimen-
sies hebben, ook in datgene wât ze nog
niet kunnen benoemen. Daar kunnen
we met behulp van trage vragen bij in
de buurt komen. Ik noem dat mysterie
het goddelijke, omdat er iets is dat we
intuïtiefverstaan, iets wat ons verder
brengt dan onze woorden, verder dan
ons denken. En de theologie heeft me
geholpen dat aan te raken, door dichter
bij de mensen te komen, in de vorm van


